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Verslag open jeugdraad: Mayor by Night 

8 maart 2023 

Pacificatiezaal Stadhuis  

 

De Open Jeugdraad Mayor by Night bestond uit twee delen: 

- Gesprekstafels rond verschillende thema’s waarin jongeren konden uitwisselen over 

het thema en samen vragen formuleerden voor de burgemeester en schepen. 

- Debat met de burgemeester en schepen. 

 

Er waren een veertigtal jongeren aanwezig. De organisaties Averroes, Overkop, JES, Groot 

Plein waren aanwezig met een groepje jongeren. Er waren ook enkele jongeren uit Utrecht 

die op uitwisseling kwamen naar Gent. 

Dit verslag wordt gedeeld met alle aanwezigen van de Open Jeugdraad. We zetten dit op 

onze website www.jeugdraad.gent en delen het met de kabinetten. 

 

Verslag van de gesprekstafels 

Stad van de toekomst (groep 1) 

Welke thema’s komen aan bod bij de bespreking van het thema? 

- Nachtbussen/nachtnet (asgaard): het is te moeilijk om optredens te programmeren 

als je rekening moet houden met de uren van de bus 

- Jeugdhuis heeft nood aan professionalisering / er wordt teveel gevraagd van vrijwiilig 

jeugdwerk/jeugdhuiswerk (het is moeilijk om verder te groeien). 

- “ik weet geen jeudhuis zijn”. Ik heb er wel nood aan een plaats voor jongeren waar 

iedereen kan samenkomen.  

- Nood aan netwerken om elkaar te leren kennen.  

- Meer natuur in de buurt van het centrum  

- Ik fiets niet graag in ’t centrum, het is niet veilig. Ik denk dat we ondergrond moeten 

fietsen.  

- Klein en authentiek proberen bewaren bij renovatie (stad renoveren ipv bijbouwen). 

Meer pogingen om de natuur in’t stad te brengen. Met oma op stap: met rollator is het 

moeilijk om te verplaatsen. Er moet een betere afstemming zijn tussen auto, fiets, 

voetganger, openbaar vervoer.  

- Verkeersveiligheid (en de fiets). Het is een trend om steeds grotere auto’s te kopen, 

maar daar is eigenlijk geen plaats meer voor, dat wordt onveilig voor andere. Hoe 

gaat we daarmee om?  

- Inzetten op een groene buurt. 

- Investeren in Kunst. Aanvulling: als jeugdvereniging: zit vast in jeugdsector, maar 

daardoor ben je beperkt bij oa cultuur (overlapping tussen jeugd en cultuur moet 

beter bekenen worden).  

- Er is veel dat in Gent gebeurt, vaak op grote schaal maar moeilijk om daar elkaar te 

leren kennen. Er is nood aan kleinschalige event / kleinschalige plekken voor K&J.  

- Water in de stad is een meerwaarde, zeker behouden of vermeerderen.  

http://www.jeugdraad.gent/
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- Er wordt geinvesteerd in goeie KDV / personeel en mag niet altijd naar achter 

geduwd worden, dat is de nieuwe  

- Rustige plaats waar je kan ontspannen.  

- Natuur! Gent is nog steeds te grijs, kaal,…  Bourgoyen en  Gentbrugse meersen 

voelen aan als Disneyland.  

 

Vragen voor de burgemeester of schepen van jeugd 

- Professionalisering van jeugdhuis / jeugdwerk (Malem en asgaard). We hebben lang 

gewacht op een jeugdhuis (6j), maar nu hebben we financiele middelen nodig om te 

gemoet te komen aan de vragen in de wijk “je kunt niet verwachten dat mensen trots 

zijn op hun wijk als je ze niets geeft om trots op te zijn”.  

- Openbaar vervoer en nachtnet (Asgaard)  

- Natuur in de stad   

 

Welk gewicht hebben ze gegeven aan de vragen? Waarom? 

Vooral de bovenste twee vragen krijgen veel gewicht; er komt nog veel bij kijken (vrijwilligers 

werven, bekendmaking werking, professionaliseren,….  

Stad van de toekomst (groep 2) 

Wat is er allemaal te zien op de collages? 

o Tegen pesten: stad zonder pesten! 

o Geen racisme: op kleur, gewicht, ... 

o Kritiek geven voor kritiek is niet ok; feedback geven wel op beleefde manier 

o Huizen:  

- de prijzen worden telkens duurder 

- er wordt anders gewoond door mensen maar de bouwmarkt volgt nog 

niet echt 

- cohousing: wetgeving is niet simpel; dit schrikt mensen af 

o Fietsen: 

- Voor studenten zijn fietsen duur 

o Auto’s: 

- Elektrische auto’s niet evident om batterij op te laden (duurt lang) 

o Sport: 

- Kricket is bij sommige groepen populair maar geen plaats voor... 

- Vraag naar meer fitnesstoestellen 

- Overdekte ruimte in parken nodig 

o Groen 

- Nog meer groen 

- Sommige plekken in parken zijn vuil; sluikstorten 

o Meisjes: 

- Wondelgemstr, Brugse Poort minder veilig , oa door crimineel gedrag 

o ... 

 

Vragen voor de burgemeester of schepen van jeugd 
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- Wat kan er gedaan worden zodat huizen betaalbaar blijven? In eerste instantie om te 

huren (voor later voor ons als jongeren)  

- Hoe ervoor zorgen dat de wachtlijsten voor Sociaal huurwoning korter worden?  

- Wordt er nagedacht over alternatieve vormen van wonen die (beter) aansluiten bij de 

noden van vandaag?  

- Wat kan de burgemeester doen tegen pesten? Kan burgemeester daar straffen op 

zetten?  

- Kunnen studenten geholpen worden om een betaalbare fiets te kopen? Wat zijn 

mogelijkheden hiervoor?  

- Hoe fietsdiefstallen tegen gaan? Wat kan er gedaan worden om fietsdiefstallen tegen 

te gaan? Hoe ervoor zorgen dat je je gestolen fiets makkelijker terugvindt?  

- Is er genoeg keuze tussen betaalbare auto’s?  

- Op welke manier kan je op afbetaling boetes betalen? Is er mogelijkheid om boetes in 

stukjes te betalen?  

- Waar kan er cricket gespeeld in Gent (is voor nodig: grote open groene zone)? Waar 

zijn er voldoende grote groene (niet ingevulde) plekken in Gent, vb om cricket te 

spelen? Hoe kan er meer ruimte in de wijken gemaakt worden om te sporten, zoals 

bv cricket?  

- Kunnen parken en pleinen meer uitnodigend gemaakt worden voor meisjes? 

- Wat kan je doen om meer sociale veiligheid te creëren? 

- ... 

 

Welke vragen werden geselecteerd om te stellen aan de burgemeester of schepen?  

- Waar kan er cricket gespeeld in Gent (is voor nodig: grote open groene zone)? Waar 

zijn er voldoende grote groene (niet ingevulde) plekken in Gent, vb om cricket te 

spelen? Hoe kan er meer ruimte in de wijken gemaakt worden om te sporten, zoals 

bv cricket?  

- Kunnen studenten geholpen worden om een betaalbare fiets te kopen? Wat zijn 

mogelijkheden hiervoor?  

- Hoe fietsdiefstallen tegen gaan? Wat kan er gedaan worden om fietsdiefstallen tegen 

te gaan? Hoe ervoor zorgen dat je je gestolen fiets makkelijker terugvindt?  

- Wat kan er gedaan worden zodat huizen betaalbaar blijven? In eerste instantie om te 

huren (voor later voor ons als jongeren)  

- ... 

 

Wonen 

Welke thema’s komen aan bod bij de ijsbreker/eerste bespreking van het thema? 

Betaalbaarheid, nood aan groen, nood aan vrijheid, niet graag alleen in een huis wonen 

Huidige woonsituatie: 

• bij Gentbrugge bij ouders, volgend jaar cohousen met vrienden 

• in Melle bij ouders (niet echt bereikbaar, moeilijk openbaar vervoer ‘s avonds, wil 

graag alleen wonen in Gentbrugge, maar is niet graag alleen) 
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• In Nederland wonen we op “kamers”, op 17 jaar op kamers gaan wonen, 

Nederlandse studenten gaan ook vaker heen en weer reizen naar het ouderlijke kuis 

door de huurprijzen en beperkte beschikbaarheid van kamers. 

• Wonen in Gent is te duur, momenteel 400 euro voor een basic kot, cohousen wordt 

steeds populairder maar mijn huisbaas kreeg van Stad Gent een brief dat ze boetes 

kunnen krijgen als ze dit toelaten. 

• Vincent ziet het zitten om nog te blijven thuis wonen omdat hij sinds 2 jaar een kamer 

voor zich alleen heeft (deelde ervoor een kamer met tweelingsbroer). I”k wil wel 

cohousen maar alles (financieel) becijferen is wel belangrijk.” 

• Om het samenwonen goed te laten verlopen, zijn er afspraken nodig. Bert wil dit 

doen met goede vrienden. 

 

Deelnemers liggen wakker van (bezorgdheden rond wonen): 

• Openbaar vervoer en bushaltes in de straat waar je woont zijn belangrijk, om naar 

Gent centrum te gaan. De trein in de buurt is niet altijd een oplossing. Thuis geraken 

betekent soms lang fietsen. 

o Oplossing: zorgen voor openbaar vervoer. 

• Betaalbaarheid van het kopen van een woning: “Het is allemaal veel te rap omhoog 

aan het gaan” – “ik wil niet blijven huren tot ik 60 ben.” 

• Verschil tussen jongeren die wel of niet financieel ondersteund worden door hun 

ouders. Studentenjobs zijn een stukje van de oplossing. 

• In Nederland bestaat er studeerschuld. Iedereen leent bij de overheid om hun studies 

te betalen. Vroeger was dit renteloos, maar dit is dit jaar veranderd. Zo kan je 

afgestudeerd zijn met een schuld die je nog moet aflossen. 

• Upkot is ook redelijk duur, wel kwalitatief. “Mijn ouders konden dit betalen maar ik wil 

ook geen “bloedzuiger” zijn.” 

• Vriendinnen van mij hebben een leefloon gevraagd om iets te kunnen huren. 

• De huurmarkt voor studenten is heel versnipperd. In het noorden is dit samen samen 

met studeerruimtes en wasserettes, op 1 campus. 

 

Welke vragen hebben de jongeren opgesteld? 

• Hebben julie als schepen en burgemeester ideeën om voldoende capaciteit te 

creëren om jongeren betaalbaar te laten wonen, zowel gecontreerd in campussen als 

verspreid in de stad? 

• Hoe stimuleren jullie altenatieven voor jongeren? Wat zijn andere vormen dan koten 

huren? 

• Ik vraag me af of jullie al gekeken hebben naar een systeem hebben van maximum 

prijzen voor koten? 

• Hoe komt het dat de wachtlijsten zo lang zijn en dat het lijkt alsof er niets aan gedaan 

wordt? 

 

Participatie en verkiezingen 

Welke hindernissen ondervinden jongeren wanneer ze willen gaan stemmen? 

- Onvoldoende geïnformeerd 
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- Rol van het onderwijs hierin 
- Er wordt enkel in de richting humane wetenschappen les gegeven 

rond het thema politiek 
- Vaak ook heel theoretisch 

- Rol van sociale media 
- Er wordt onvoldoende, maar vooral op een verkeerde manier 

gebruik gemaakt van de kanalen waar jongeren actief op zijn 
- OPMERKING kwam dat jongeren wel actief zijn op bv. Tiktok, 

maar dat dit niet per sé het kanaal moet zijn waar ze bevraagd 
of geïnformeerd willen worden 

- Rekening houden met de identiteit van een bepaald 
kanaal. Zo is er bv. een verschil tussen twitter en 
Instagram 
 

- Reclame van partijen op social media komt dreigend over 
- GEVAAR voor subjectieve beeldvorming (enkel nog 

filmpjes zien van één bepaalde partij) 
- Bv. verhaal rond Andrew Tate 

- Dunne lijn tussen populariteit en gegrond stemmen op 
- Politieke achtergrond en insteek moet duidelijk blijven 

- Ontspannend kan ook leerrijk zijn 
- Op een persoonlijke manier een politieke 

boodschap overbrengen, niet de goed nieuws 
show alleen 

 
 

- Rol van media algemeen 
- Nieuwssites als Wat Wat berichten en informeren vaak enkel in de 

korte aanloop naar de verkiezingen, terwijl er eigenlijk doorlopend 
zou moeten worden geïnformeerd over het belang van politiek, de 
soorten partijen, hoe een geldige stem uitbrengen, etc. 
 
 

- Wordt door veel jongeren ervaren als een saaie materie en een ver van hun bed 
show 

- Stemmen wordt beschouwd als iets dat ‘moet’, maar weinig jongeren ervaren 
dat hun stem echt iets uitmaakt of dat hun stem een verschil maakt 

- Veel jongeren liggen er ook nog niet wakker van, ze zijn met andere dingen 
bezig 

- Er zouden meer infoavonden zoals nu moeten zijn en dit op een manier dat 
jongeren aanspreekt 

- Bv. niet via een saaie presentatie, maar wel op een interactieve manier 
- Jongeren meer rechtstreeks in contact brengen met politici en 

beleidsmakers 
- Relevant maken voor thema’s waar jongeren mee bezig zijn 

 
 

- Voor veel jongeren komt politiek heel overweldigend en complex over 
- Teveel partijen 

- Wie staat voor wat? 
- Jongeren worden enkel geïnformeerd als ze er zelf actief op zoek naar gaan 
- Meer inspelen op het hier en nu 

- Wat kan die persoon/partij op dit moment voor mij betekenen? 
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Vragen voor de burgemeester of schepen van jeugd 

- Voorlichting over politiek kan onpartijdig gebeuren, maar dat is mogelijks saai. Het kan 
ook gepersonaliseerd maar dat is mogelijks manipulatief. Wat is voor jullie de juiste 
balans? 

- Wat denken jullie over een onpartijdig communicatiekanaal op social media? In plaats 
van alle partijen afzonderlijk, 1 kanaal voor alle partijen? 

- Hoe willen jullie jongeren bereiken die niet per se geïnteresseerd zijn in politiek? 
- Hebben jullie een plan om de politiek/verkiezingen relevant en interessant te maken 

voor 16+? 
- Nu er lokaal geen opkomstplicht meer is; hoe krijgen we die grote groep jongeren die 

voor de eerste keer mogen gaan stemmen naar de stembus? 
 

Veilig uitgaan 

Welke problemen ervaar je bij het uitgaan?  

- Als jongen moet ik soms de veiligheid van mijn vriendinnen garanderen; vaak zijn er 

mensen met foute bedoelingen. Jammer genoeg nodig.  

- Security wordt op sommige plekken ingezet om veiligheid te garanderen, maar bij mij 

wekt dit weerstand op. Ik word vaak geviseerd en voel me er niet welkom door.  

- Ideale avond: dansen/feesten met vrienden, dat ik me geen zorgen moet maken (bv 

gedrogeerd worden of aangerand worden) over mensen met slechte bedoelingen. 

Gaat niet over vrouwen of mannen, maar over zorgeloos te mogen uitgaan.  

- Prikkelarm café opent, benieuwd wat dit gaat geven. 

- Slechte ervaringen met security, als je bepaalde kledij aanhebt word je onmiddellijk 

geviseerd. Komt heel hard aan, als je er iets over wil zeggen komt daar een probleem 

van. Zo’n oordeel zorgt ervoor dat mensen zich uitgesloten voelen.  

- Security kijkt enkel naar wat niet mag, gaat enkel over controle. Onthaal/ mensen 

zich goed doen voelen hoort er niet bij.  

- Je hebt al vriendenkring nodig om weg te gaan. Als je dat niet hebt, voel je je niet 

altijd even goed. Bij gebruik van alcohol of drugs wordt gevoel vaak versterkt. 

- Personeel moet er zijn om er voor te zorgen dat men zich goed voelt. 

- Vaak is er gebrek aan ruimte, zorgt ook voor spanningsvelden.  

- Je kan jezelf niet verdedigen, dan wordt je ook gestraft. Als je reageert krijg jij 

problemen.  

 

Vragen voor de burgemeester en schepen van jeugd 

- Hoe kunnen we vechtpartijen aanpakken? Geeft groot onveiligheidsgevoel 

- Wat doe je als burgemeester/schepen aan vooroordelen? 

- Waarom moet je een bepaalde leeftijd hebben om dingen te doen? 

- Waarom mag je jezelf niet verdedigen? 

- Wat kan de stad nog doen om mensen zich veilig te laten voelen ’s nachts op straat? 

- Wat met mannen/jongens die worden aangerand die zich niet laten horen? 

- Hoe ervoor zorgen dat iedereen ’s nachts veilig naar huis kans gaan. Niet iedereen 

heeft genoeg geld om taxi te betalen. 

- Waarom is meldpunt voor grensoverschrijdend gedrag in Overpoort  stopgezet? Wat 

gaat stad hier verder voor doen? 

- Waarom zijn er voor een fijn festival als copacobana geen structurele middelen? 
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- Welke middelen zijn er voor cafés voorhanden om te werken aan veilig 

uitgaansklimaat? 

- Verschil middelen die naar politie gaan vs die naar sfeerbeheer. 

- Zijn er initiatieven om alcoholvrij uitgaan te promoten? 

- Is er een plek waar je naartoe kan gaan wanneer je problemen hebt (alcohol, 

grensoverschrijdend gedrag, onveiligheid, …) tijdens uitgaan? 

- Wanneer gaat er iets positief veranderen? 

 

Verslag van het debat met de burgemeester en schepen van jeugd 

Hebben jullie een plan om de politiek/verkiezingen interessant/relevant te maken voor 

16+? 

Schepen: We hebben uiteraard veel plannen. We werken samen als stadsbestuur met de 

Jeugddienst en Jeugdraad om heel wat te organiseren. Er wordt in 2024 een groot debat met 

scholentraject georganiseerd i.s.m. LARF en andere organisaties. De effectieve thema’s 

worden door jongeren zelf bepaald. Jullie beslissen waar het over moet gaan. Politiek gaat 

over alles. 

Burgemeester: Stad Gent deed bij de vorige verkiezingen een experiment om jongeren 

vanaf 16 jaar informeel toe te laten om te stemmen. Telde niet mee, maar wel geregistreerd. 

De uitslagen werden bekend gemaakt en die actie maakte heel wat los. In 2024 is het de 

bedoeling om gekoppeld aan EYC veel bottom-up initiatieven naar boven te laten komen. 

Hoe gaan jullie jongeren motiveren om te gaan stemmen? 

Schepen: Dit experiment is ook onderzocht. De responsgraad was niet bij alle jongeren van 

alle onderwijsniveaus even hoog. We moeten ALLE jongeren hun stem laten horen. 

We zijn afhankelijk van wat bovenlokaal/federaal beslist wordt, maar samen met 

Burgerzaken kijken we of we de flow van het stemmen kunnen laten proefdraaien, zodat 

scholen kunnen oefenen hoe je moet stemmen. Dat is niet evident als je het nog nooit hebt 

gedaan. 

Hoe willen jullie jongeren prikkelen OM te stemmen? Naar standpunten toe, motiveren 

om hen naar de stembus te laten trekken? 

Burgemeester: begint bij jongeren zelf: inlezen, waar staat iedereen voor? Ook aan politici 

om duidelijk te maken waar ze voor staan. Als stad willen we dat iedereen zo goed mogelijk 

geïnformeerd is. Met Thuis in het Stadhuis informeren we kinderen over: hoe werkt mijn 

gemeenteraad, wat zijn partijen, waar staan ze voor? 

We willen jongeren prikkelen om na te denken waar ze zelf voor staan. 

Hebben jullie een concreet plan om dat in Gent aan te pakken? Hoe kunnen ze zich 

registreren? 

Schepen: Binnenkort komt er een neutrale brief in de bus over het stemrecht, info over dat je 

je moet registreren. Die communicatie gaan we opbouwen, niet een week voor de 

verkiezingen. Jongeren weten nog niet dat de opkomstplicht is afgeschaft voor de 

gemeenteraadsverkiezingen, dat ze als 16-jarigen mogen stemmen voor de Europese 

verkiezingen. Er komt ook een lespakket, ondersteund door de Jeugdraad. 

Wat als ze geregistreerd zijn, maar niet effectief gaan stemmen, wat gebeurt er dan? 
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Schepen: Enkele weken geleden hoorde ik dat ze, als ze geregistreerd zijn, dat ze moeten 

gaan stemmen. Dat was de laatste informatie, maar ik weet niet of dat afgeklopt is. Volgende 

week babbel ik daarover met een collega. Op Internationale Vrouwendag vind ik het meer 

dan ooit belangrijk om ons stemrecht te verdedigen en onze verworven rechten door te 

geven aan jongeren. 

Welke manieren zijn er om naar jongeren te communiceren? Naast algemene kanalen 

die misschien erg saai zijn, zouden ook persoonlijker kunnen gaan communiceren? 

Hoe denken jullie over dat spectrum? 

Schepen: Als burger moet je onderscheid maken tussen wat partijen doen (met grote 

bedragen die partijen hebben), maar als stad belangrijk om communicatie op onafhankelijke 

manier te brengen. Jongeren zelf aan het woord laten, via social media. Maar geloof ook in 

mond-aan-mond reclame. 

Burgemeester: Je moet onderscheid maken tussen onafhankelijke stads- en 

partijboodschappen. Via sociale media kan je communiceren naar breed publiek. Ik heb zelf 

nog nooit geld uitgegeven om bepaalde groepen te bereiken. We doen dit op een 

authentieke manier. One-shot bestaat niet, via verschillende manieren mensen bereiken. We 

moeten mensen informeren dat er voor de lokale verkiezingen stemRECHT is, en ze 

motiveren om ook te stemmen met de vraag: ‘in wat voor stad worden wij wakker?’ 

De grootste groep ooit mag voor het eerst gaan stemmen. Hoe gaan jullie ze motiveren 

om te gaan stemmen? 

Burgemeester: Ik geloof in authenticiteit. We gaan vaak fysiek op stap, op allerlei plaatsen 

met verschillende mensen gaan babbelen. Je moet ter beschikking staan. Beslissingen 

verdedigen, mensen aanspreken op hun eigen verantwoordelijkheid. Onze voorouders 

hebben gevochten voor stemrecht. Dat gaat verder dan een juridische plicht, het is een 

ethische plicht. Je moet opkomen voor je stad!  

Zo zijn er ook wijkbudgetten en tal van manieren die jongeren moeten duidelijk maken dat 

hun stem het verschil kan maken. 

Jongere: Het signaal vang ik op dat jongeren heel veel op straat komen voor klimaat, BLM, 

vrouwenrechten. Continu hebben ze het gevoel dat ze niet gehoord worden. Ze hebben het 

gevoel dat hun signalen/acties vaak genegeerd worden. Heel wat jongeren beseffen dat 

stemmen belangrijk is, maar dat hun stem er uiteindelijk niet toe doet. Dat kan gestuurd 

worden vanuit de stad: “we horen jullie stem, we willen luisteren” 

Schepen: Toen ik net schepen was geworden, ging ik incognito luisteren naar jongeren 

tijdens een sessie filosoferen over politiek (bij Overkop). Het was confronterend om te horen 

hoe jongeren erover denken. Democratie is zo veel meer dan enkel naar het stemhokje 

gaan. Democratie gaat over deelnemen aan de samenleving, over samenkomen, over 

engagement. Vaak gaat dat traag. Vrouwenrechten, klimaat, we zijn er allemaal voor, maar 

vaak is het moeilijk om er voor iedereen te zijn over al die thema’s. In stad met 270.000 

inwoners is het moeilijk om alle mensen mee te krijgen, dat is democratie. Betekent ook 

moeite doen om dit uit te leggen. Het proces van traag tot stand komen, dat is ook 

democratie. We horen jullie, maar het is vaak ongelooflijk complex.  

Burgemeester: Er zijn weinig steden die zo veel verwezenlijkt hebben op klimaatvlak. Als 

we gaan ontharden, stoten we vaak op enorm veel weerstand. Dit belet ons niet om daarmee 

door te gaan en zaken te realiseren. We proberen met middelen die we hebben, proberen 

we aan de slag te gaan! 

Rond vrouwenrechten hebben we een hele taskforce opgericht, ook over 
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grensoverschrijdend gedrag. Veel andere steden komen bij ons aankloppen! We doen er 

alles aan om bijv. personeel omstaanderstrainingen te geven, burger tot burger. Ik begrijp je 

gevoel, maar dat wij, omdat we knopen durven doorhakken en daar tegenstand door krijgen, 

wel veel in gang steken.  

 

Hoe stimuleren jullie alternatieve woonvormen voor jongeren (wooncoöperaties, 

cohousing, tiny houses). Wat zijn voor jullie alternatieven voor dure koten in Gent? 

Burgemeester: Schepen Tine Heyse heeft onlangs een breed plan opgesteld rond 

studentenhuisvesting. Er komen steeds studenten bij, wat ons nog steeds tot Gent maakt. 

Dat zet ook de woningmarkt nog meer onder druk. Er zijn momenteel 10.000 studentenkoten 

te weinig, wat de prijzen omhoog drijft. 

De schepen doet de oproep aan grondbezitters om die ter beschikking te stellen (tegen 

vergoeding) om koten te bouwen. Dat geeft ons nu al 500 studentenkoten extra! Daar 

moeten we verder mee gaan. We vragen ook aan de HOIs – zoals Artevelde aan de Oude 

Dokken – om op hun nieuwe sites huisvesting te voorzien.  

Als het gaat om tiny- of cohousing, zit je in een Vlaams kader. Als stad kan je niet vanalles 

doen. Tiny Houses zijn vaag volgens de wet. Co-housing is Gent een voorloper in: onlangs 

het grootste co-housing project in Sint-Amandsberg geopend. Die woonvormen willen wij 

mogelijk maken! 

We proberen ook te innoveren binnen de bestaande wetgeving, zoals met Community Land 

Trust: waarbij je niet voor je grond betaalt, maar enkel je wooneenheid. De wooncrisis is van 

die aard dat je stedenbouwkundig de regels flexibel moet maken maar de ruimte is ook 

beperkt. We zullen ook een stuk in de hoogte moeten gaan wonen. 

Is wonen wel nog betaalbaar? Veel jongeren zijn bezorgd over de betaalbaarheid. Hoe 

kan je garanderen dat jongeren binnen een aantal jaar nog betaalbaar kunnen 

huren/kopen? 

Schepen: Als stad heb je beperkte mogelijkheden. We hebben niet de hefboom om daar 

sterk op te wegen. We hebben vanavond een avond voor nieuwe studenten, waar we 

meningen gaan opvragen om alle signalen op te vangen. We willen ook samen met jongeren 

bekijken wat betaalbaar wonen precies is. De beperkte ruimte is wat het is. 

Hoe willen jullie de huidige wooncrisis aanpakken? 

Burgemeester: er is geen magische oplossing. We stellen vragen aan die HOIs, plan om 

gronden op te kopen van eigenaars, stedenbouwkundig. We kunnen geen prijzen opleggen, 

dat is een Vlaams kader, maar we proberen er heel offensief in te gaan. De rector is plannen 

aan het maken om buiten de stad nieuwe plekken te voorzien. In het buitenland moet je vaak 

een halfuur op de trein om naar je universiteit te gaan. We kijken naar opties in Sint-Niklaas, 

in Aalst, om daar out of the box ideeën te verwezenlijken. Iedereen wil naar Gent komen, de 

max, maar we kunnen niet toveren.  

Jongere: Zijn er plannen met gebouwen die we hebben, die we niet moeten creëren, om 

ruimte te geven aan de Gentenaars? 

Schepen: We hebben heel wat ruimte als stad. 600 gebouwen, die we zoveel mogelijk 

proberen te benutten. We huisvesten scholen, jeugdverenigingen, … 

Van heel wat van die plekken mag je geen woningen maken. Er was een vraag om box-in-a-

box huisvesting te maken in openbare gebouwen. In Brussel mag dat, maar van Vlaamse 

regels mag dat niet. Waar dat wel mag/kan, kijken we naar kwetsbare groepen in Gent om 

die te huisvesten. We bekijken of sociale huisvesting die kan overnemen. 
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Jongere: Als appartementen leeg staan, maar nog gerenoveerd moeten worden, waarom 

kan daar niemand in wonen? Ik ben ook voorbijgestoken op de sociale woningmarkt, hoe 

kan dat? 

Burgemeester: Veiligheid gaat voor alles. Er staat inderdaad veel leeg, waar huisvesting 

een inhaalbeweging aan het maken is. Vanuit Vlaanderen is er weinig goodwill naar sociaal 

wonen, maar we doen ons best. Als dingen niet bewoonbaar zijn, mag je daar niemand in 

steken. Als iets gerenoveerd moet worden, is het niet verantwoord om er iemand in te laten 

wonen. Veiligheidsvoorschriften moeten nageleefd worden. 

Die kwesties rond wachtlijsten zijn moeilijk. Dat zijn heel ingewikkelde wetgevingen en 

procedures, maar zelf ben ik er niet genoeg mee vertrouwd. 

Schepen: Wat we moeten doen aan de wachtlijsten? Zo veel mogelijk aanbod creëren. We 

hebben meer aanbod nodig, maar ook beter aanbod. Er zijn heel wat sociale woningen 

nodig, maar er staat ook heel wat leeg. Daar doen we alles aan wat we kunnen.  

Burgemeester: wat ik als burgemeester vaak doe, is woningen onbewoonbaar verklaren. 

Als burgemeester kan ik eigenaars, die mensen veel te hoge huurprijzen vragen voor 

woningen in slechte staat, verplichten om te renoveren. Zolang ze dat niet doen, krijgen ze 

daarvoor geen inkomsten.  

Veel jongeren willen uitgaan in Gent. Dat kan niet als je in Aalst of Sint-Niklaas op kot 

zit. Er zijn veel problemen rond nachttreinen etc.  

Burgemeester: dat is een idee dat de rector heeft voorgesteld. Hij zag dat in het buitenland, 

maar het is op dit moment een ideetje. 

Wat is de visie op de nachtnetten van het openbaar vervoer?  

Burgemeester: de bus is Vlaams, de trein is federaal. België is ingewikkeld met alle 

bevoegdheden. 

Per jaar leggen wij als stad 2-3 miljoen extra om de Lijn langer dan middernacht te laten 

rondrijden. Dat doen wij extra. We geven ook abonnementen aan de jeugd! Mijn kinderen 

zijn heel trots op hun abonnement. 

Qua treinen zitten we goed naar Brussel, maar er is momenteel weinig aandacht om het 

aanbod van stad tot stad te vergroten.  

Waarom stoppen die gratis abonnementen op 12 jaar? Waarom niet 16, 18, of ouder? 

Die jongeren gebruiken ook het openbaar vervoer, en die prijzen zijn enorm gestegen! 

Kan je daar als stad iets in betekenen? 

Schepen: Terechte vraag. Ik heb dat signaal nog gehoord. We willen als stad veel doen, 

maar vaak gaan dingen ook over ons mandaat. Is dit geen taak van andere overheden? Is 

basisbereikbaarheid en betaalbaarheid niet het belangrijkste? De drempels zijn er, de vraag 

leeft bij de stad.  

veilig uitgaan in Gent 

Er was vroeger een plek in de Overpoort om seksueel overschrijdend gedrag aan te 

kaarten. Waarom is dit er niet meer? 

Burgemeester: in de Overpoort was er nooit zo’n meldpunt. In de Gentse Feesten was dat 

er, komt er dit jaar opnieuw. Dat zijn 1.6 miljoen mensen op 10 dagen tijd. 

In de Overpoort, waar het hele jaar door mensen komen, voorzien we infocoaches. We 

hebben dit ingevoerd na Corona, om te zorgen dat de regels werden nageleefd. Vanuit de 

idee om jongeren te sensibiliseren rond corona, is hun rol uitgebreid naar seksueel 
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grensoverschrijdend gedrag, geweld op straat. Die wisselwerking werkte goed. We hebben 

dit project verder gezet tot het einde van dit jaar. Dit kost 140.000 per jaar. We willen dit 

graag behouden, maar we vinden dit niet alleen de rol van de stad? Wij vinden dat de 

horeca-uitbaters en HOI daar ook een rol in kunnen spelen. We gaan nu in overleg en hopen 

dit samen met partners te kunnen financieren. 

Jongere: wat wordt er effectief voorzien voor jongeren die seksueel grensoverschrijdend 

gedrag hebben meegemaakt? Niet het moment dat het zou gebeuren, maar waar kunnen 

mensen die het meegemaakt hebben terecht met hun verhaal? 

Burgemeester: eerst en vooral bij de politie, het zedenteam. We hebben in Gent een 

zorgcentrum aan het UZ. Dat zijn twee heel sterke formele instanties, maar we hebben 

begrip dat niet iedereen naar de politie wil gaan. We begrijpen dat de drempel hoog ligt. 

 

Emilia: Dat zorgcentrum is een heel goed initiatief, maar niemand weet dat dat bestaat. Wat 

is het dan waard? Hoe maak je dat bekend? 

Burgemeester: we doen daar veel moeite voor. Mensen moeten zich ook informeren. We 

staan er als stad voor een grote opdracht. 

Jongere: waarom moet ik zelf, op zo’n moeilijk moment, op zoek naar een oplossing? 

Burgemeester: we moeten dat als stad doen. De overheid doet moeite, maar de burger ook. 

Jongere: en naar sensibilisering? 

Burgemeester: we hebben een grote campagne, ook in de cafés. No-means-nocampagne, 

etc. We bereiken daar helaas niet iedereen mee. We leiden ook barpersoneel op. We doen 

op heel wat terreinen ons best, maar er is nog werk aan de winkel.  

Schepen: we staan altijd open voor tips om het beter te doen. Er zijn ook heel wat partners 

die ermee bezig zijn. 

We hopen dat de coaches in de Overpoort gaan blijven. 

Wat is jullie plan rond menstruatie-armoede? 

Schepen: op Gentse scholen is er vaak een heel informeel, discreet plan. Via opvoeders, 

studiemeesters, secretariaat. Dat werkt.  

Het Gentse middenveld doet bijkomende acties. Als iets goed loopt, moet ik het ook niet 

gaan overnemen. Daar ben ik bescheiden genoeg voor. Zaken die goed werken bottom-up 

moeten we als overheid niet overnemen. Veel good-practices vanuit scholen en organisaties. 

Sommige families zijn met heel veel. Die producten kunnen heel duur zijn. De 

pakketten gaan vaak maar een week mee, wat het voor grote families onbetaalbaar 

maakt. Wat is daar het plan? 

Schepen: Als ik babbel met jongeren, hoor ik dat overal de economische kwetsbaarheid 

toeneemt. Als stad kunnen we dat niet gewoon gratis maken in winkels. We kunnen 

samenwerken met organisaties om zo’n acties op te zetten. Het perfecte antwoord heb ik 

niet, in alle eerlijkheid. Het is heel herkenbaar, vanuit het onderwijs, dat die nood er ligt. 

Is het niet beter om goedkopere en duurzamere opties te promoten zoals 

menstruatiecups of herbruikbaar maandverband? 
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Schepen: Als politica niet mijn rol om promo te maken, middenveld en scholen doen dit. Als 

ecologiste vind ik die alternatieven super, maar ik hoed mij ervoor om mijn levensstijl op te 

leggen aan anderen. Middenveldorganisaties kunnen dit wel promoten 

Wat kan gedaan worden om diefstal tegen te gaan? Ik ben niet de enige wiens fiets 

gestolen wordt. 

Burgemeester: dit kwam onlangs nog op de gemeenteraad. De lokfiets werkt. Vanuit de 

politie hebben ze lokfietsen ingeschakeld om daders op te sporen en te beboeten. Het 

gerecht heeft die praktijk verboden. In Nederland mag dat wel. Ik stel voor om onze 

wetgeving aan te passen om zo’n Bijzondere Opsporingsmethode toe te staan. Aan Sint-

Michielshelling en aan de stations zijn er beveiligde fietsenstallingen. We investeren in 

veilige fietsinfrastructuur. We zijn met heel wat fietsers in Gent, wat super is. We moeten 

helaas ons beste middel stopzetten. 

Hoe kan de stad er voor zorgen dat er voldoende personeel is in de kinderopvang? 

Schepen: Het inrichten van een stedelijke kinderopvang is essentieel, samen met 

samenwerkingen met de privésector. 

Het is geen Gents fenomeen, maar de instroom van kinderverzorgers toont ons dat de job 

veel te zwaar is om die lang vol te houden. Binnen ons eigen personeelsbeleid bieden we 

medewerkers de kans zich om te vormen tot kinderverzorger. Dat werkt enorm goed. We 

krijgen zo een eerste lichting van nieuwe, omgeschoolde, kinderverzorgers. 

De Vlaamse norm is 1 begeleider voor 9 kinderen, maar kan Gent niet beter doen en de 

norm lager leggen? 

Schepen: Onze stedelijke norm ligt al lager dan 9, maar alles wat wij meer doen, moeten we 

zelf financieren. Momenteel is een halvering een kost die wij niet kunnen dragen. We doen 

onze plicht, maar we geven ook enorm wat signalen naar Vlaanderen om initiatief te nemen. 

Er zijn heel wat signalen dat er steeds minder groen is/lijkt in de stad. Die nood is er 

wel bij jongeren. Zijn er plannen om dat aan te pakken? 

Burgemeester: In de buitenwijken van Gent zijn er heel wat nieuwe plantacties en nieuwe 

groene plekken. We hebben de ambitie gehad om nieuwe parken te creëren deze 

legislatuur. We hebben al veel gedaan, met nog anderhalf jaar te gaan.  

Ontharding proberen we zo wild mogelijk te doen. Tuinen, voortuintjes. In de parken zitten 

we goed, maar we hebben meer groen nodig in de woonwijken. We krijgen er kritiek voor, 

maar we zetten meer bomen in de straten, in de wijken, ten koste van parkeerplaatsen. Meer 

groenelementen, meer schaduw, minder hitte, meer sfeer.   

Ontharding leidt tot minder toegankelijke voetpaden. Niet alleen voor kinderwagens, 

maar ook voor rolstoelen etc. 

Schepen: Als je op situaties stuit, geef het door aan Gent info!  

Hoe realistisch is het om onze jongerenwerking op Malem te professionaliseren?  

Schepen: We hebben sterk en divers jeugdondersteuningsbeleid met heel veel partners. 

Ons jeugdwerk staat zo ongelooflijk sterk, maar de noden nemen ook toe! Om structureel te 

ondersteunen, zijn middelen nodig. We kunnen niet zomaar centen afpakken van 

organisaties die er al krijgen. 
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Hoe kunnen jullie meer ruimte maken voor sporten? Er zijn heel wat sporten die in het 

interesseveld liggen van nieuwe Gentenaren, maar dat blijkt niet evident, zoals cricket. 

Die ruimte bestaat, maar dat kan vaak hoogdrempelig te zijn. 

Burgemeester: Geef drempels zeker door! Er zijn veel ruimteclaims in Gent, dat beseffen we 

zeer goed. We hebben een beleid waar we echt durven doorzetten en niet enkel luisteren 

naar klachten over overlast. We willen echt ruimte maken voor sport en jeugd.  

Ik woon in Mariakerke en merk dat daar heel wat ontgroening is, maar ook nieuwe 

parken. Heel wat groen wordt verkaveld in onze buurten. Ik begrijp dat er woningen 

moeten komen, maar dat is wel pijnlijk. 

Burgemeester: Dat zijn keuzes die we moeten maken. Daarnet hadden we het over 

wooncrisis, we moeten natuurlijk ook zien dat aandeel groen groter wordt. Bv groenpolen 

ontwikkelen, ontharden, … Belangrijkst is dat we daarin beslissingen blijven nemen. Is 

complex gegeven; moeten we goed uitleggen waarom we keuzes maken. En is aan jullie om 

zich hierin democratisch uit te spreken.  

Schepen: we kijken meer en meer wijk per wijk. Bv in Mariakerke is er al veel groen, in bv 

Rabot wonen veel mensen, daar creëren we wel parkjes bij.  

 

 

 

 

 

 

 


